
BR.0002.1.2017 

Protokół nr XXVII/17 

z sesji Rady Miejskiej w Niemczy VII kadencji, 

która odbyła się 27 stycznia 2017 roku 

w sali posiedzeń Urzędu Miasta i Gminy w Niemczy 

 
 Godzina rozpoczęcia obrad 15.00 
 Godzina zakończenia obrad 16.10 
  
 W sesji, na ogólną liczbę 15 radnych, udział wzięło 13 radnych - lista obecności 

Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
Radni nieobecni: 

Lilla Górnik – nieobecność usprawiedliwiona 

Łukasz Wolniak - nieobecność usprawiedliwiona 

Na sesję przybyli: 

z Urzędu MiG: 

Grzegorz Kosowski  Burmistrz 

Kazimierz Figzał  Z-ca Burmistrza 

Marta Żłobicka-Wnuk Skarbnik Gminy 

Kazimiera Lenkiewicz Radca Prawny Urzędu 

Urszula Mandziej  pracownik referatu RNG 

 

Jednostki organizacyjne: 

Andrzej Kukuła  Dyrektor Niemczańskiego Ośrodka Kultury 

 

Sołtysi: 

Jan Cieleban 

Kazimierz Dziadkowiec 

Jarosław Węgłowski 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 



3. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXVI/16. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży przez Gminę własności nieruchomości 

stanowiącej samodzielny lokal mieszkalny, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej 

(Niemcza); 

2) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży przez Gminę własności nieruchomości 

stanowiącej samodzielny lokal mieszkalny, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej 

(Nowa Wieś Niemczańska); 

3) określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub pomocy 

rzeczowej, przyznanych pod warunkiem zwrotu. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności: 

1) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Niemczy za 2016 rok; 

2) Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej  

w Niemczy za 2016 rok; 

3) Komisji Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

 w Niemczy za 2016 rok. 

6. Informacja z pracy międzysesyjnej Burmistrza. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Wolne wnioski i informacje sołtysów. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Niemczy o godz. 15.00 otworzyła sesję i powitała 

wszystkich przybyłych. Następnie, w imieniu całej Rady, złożyła kondolencje Radnemu 

Stanisławowi Pelcowi z powodu śmierci brata.  

 
Ad 2. Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodnicząca stwierdziła kworum obrad.  

 
Ad 3. Protokół z sesji nr XXVI/16 został przyjęty przez aklamację. 

 
Ad 4. Radni przystąpili do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie: 

1) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży przez Gminę własności nieruchomości 

stanowiącej samodzielny lokal mieszkalny, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej (zał. 

nr 2), 

 Przewodnicząca przypomniała, że projekt dotyczy lokalu mieszkalnego położonego 



przy Placu Mieszka I w Niemczy. Radni nie wnieśli uwag, projekt uzyskał pozytywną opinię 

połączonych Komisji Rady Miejskiej podczas ostatniego posiedzenia. Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie. 

 Rada Miejska w Niemczy w obecności 13 radnych – 13 głosami „ za” podjęła 

uchwałę nr XXVII/146/17 w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży przez 

Gminę własności nieruchomości stanowiącej samodzielny lokal mieszkalny, 

sprzedawanej w drodze bezprzetargowej (zał. nr 3). 

 
2) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży przez Gminę własności nieruchomości 

stanowiącej samodzielny lokal mieszkalny, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej 

(zał. nr 4); 

 Przewodnicząca przypomniała, że projekt dotyczy lokalu mieszkalnego położonego 

w Nowej Wsi Niemczańskiej. Projekt uzyskał pozytywną opinię połączonych Komisji Rady 

Miejskiej. Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

 Rada Miejska w Niemczy w obecności 13 radnych – 13 głosami „ za” podjęła 

uchwałę nr XXVII/147/17 w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży przez 

Gminę własności nieruchomości stanowiącej samodzielny lokal mieszkalny, 

sprzedawanej w drodze bezprzetargowej (zał. nr 5). 

 
3) określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub pomocy 

rzeczowej, przyznanych pod warunkiem zwrotu (zał. nr 6). 

 Radni nie wnieśli uwag do projektu, który uzyskał pozytywną opinię połączonych 

Komisji Rady Miejskiej podczas ostatniego posiedzenia. Przewodnicząca zarządziła 

głosowanie. 

Rada Miejska w Niemczy w obecności 13 radnych – 13 głosami „ za” podjęła 

uchwałę nr XXVII/148/17 w sprawie określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków 

okresowych, celowych lub pomocy rzeczowej, przyznanych pod warunkiem zwrotu (zał. 

nr 7). 

  
Ad 5. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdań z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Niemczy za 2016 rok:  

1) Rada Miejska w Niemczy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Niemczy za 2016 rok (zał. nr 8); 

2) Rada Miejska w Niemczy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Niemczy za 



2016 rok (zał. nr 9); 

3) Rada Miejska w Niemczy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Niemczy za 2016 rok (zał. nr 10). 

 

Ad 6. Burmistrz przedstawił Radnym informację z pracy międzysesyjnej.   

11 stycznia 2017 r. 
Spotkanie z Panią Joanną Bagińska i Panią Renatą Kukułą – Zastępcą Dyrektora 
Niemczańskiego Ośrodka Kultury w sprawie ustaleń dotyczących uroczystego koncertu 
przygotowywanego przez Zespół Joanki na Dzień Babci. 
 
12 stycznia 2017 r. 
Spotkanie z Zastępcą Dyrektora regionalnego Lasów Państwowych we Wrocławiu Panem 
Janem Dzięcielskim w sprawie wsparcia przez Lasy Państwowe zakupu wozu strażackiego 
dla naszej gminy. 
 
13 stycznia 2017 r. 
Spotkanie z Panem Andrzejem Kukułą w sprawie pracy Niemczańskiego Ośrodka Kultury. 
 
16 stycznia 2017 r. 
Udział w ewaluacji prowadzonej przez Kuratorium Oświaty we Wrocławiu w Zespole Szkół 
w Niemczy. 
 
17 stycznia 2017 r. 
Spotkanie z Księdzem Biskupem Ignacym Decem w sprawie jego udziału w obchodach 
milenijnych w Niemczy w 2017 roku. 
 
18 stycznia 2017 r. 
Wyjazd do Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu i rozmowy w 
sprawie pozyskania nowego wozu bojowego dla naszej gminy. 
 
19 stycznia 2017 r. 
Rozmowa z Panem Piotrem Bubniewiczem Nadleśniczym z Henrykowa w sprawie przejęcia 
terenów pod wieżę widokową na tzw. ostrej górze. 
 
20 stycznia 2017 r. 
Udział w pracach Stowarzyszenia Ziemia Dzierżoniowska. 
 
21 stycznia 2017 r. 
Udział w występie Joanek z okazji Dnia Babci. 
 
 



22 stycznia 2017 r. 
Udział w Milenijnym Koncercie Kolęd i Pastorałek. 
 
23 stycznia 2017 r. 
Udział w konsultacjach dotyczących projektu Niemcza-Letohrad wraz z konsultantami z biura 
euroregionu Ołomuniec. 
 
25 stycznia 2017 r. 
Wyjazd do Torunia i rozmowa z Ministrem Obrony Narodowej Panem Antonim 
Macierewiczem w sprawie Milenium Obrony Niemczy i udział w sympozjum „Oblicza dumy 
Polaków. Poczucie dumy z militarnych dokonań Polaków”. 
 
 Na pytanie Radnego Jana Prokopa Burmistrz omówił sprawę przejęcia terenów pod 

wieżą widokową oraz wsparcia przez Lasy Państwowe zakupu wozu strażackiego. Radna 

Justyna Kaczorowska, przy okazji ewaluacji prowadzonej przez Kuratorium Oświaty 

w Zespole Szkół w Niemczy, zapytała o przygotowania Gminy do reformy oświaty. Radna 

Edyta Mielnik poprosiła Burmistrza o omówienie spotkania z Ministrem Obrony Narodowej 

w sprawie Milenium Obrony Niemczy. Przewodnicząca zapytała o wynik konsultacji 

dotyczących projektu Niemcza-Letohrad. 

 
Ad 7. Do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania. Radny Tomasz Nowak odczytał 

stanowisko (zał. nr 11) w sprawie odpowiedzi Burmistrza (zał. nr 12) na Jego pytanie z dnia 

27 grudnia 2016 r. dotyczące uszkodzenia drzewostanu przy Przedszkolu Publicznym 

w Niemczy.  

 
Ad 8. Przewodnicząca przedstawiła stanowisko Prezydium Rady w sprawie ryczałtu dla 

Sołtysów: „Prezydium Rady jest za utrzymaniem ryczałtu w obowiązującej formie”. 

Obowiązująca forma ryczałtu została także poparta w opinii radcy prawnego urzędu z dnia 26 

stycznia 2017 roku (zał. nr 13). Radny Tomasz Nowak podziękował za wyczerpującą opinię 

w tej sprawie. Rada Miejska zgodnie uznała temat za zamknięty.  

 Przewodnicząca poinformowała o złożonym przez Burmistrza sprawozdaniu 

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Niemcza (zał. nr 14).  

 Radna Edyta Mielnik podjęła temat wystąpień Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu, po przeprowadzonych  kontrolach w urzędzie i Niemczańskim Ośrodku Kultury. 

Dyrektor Niemczańskiego Ośrodka Kultury odniósł się do zaleceń Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i wyjaśnił nieprawidłowości wymienione w wystąpieniu oraz odpowiedział 



na pytania Radnych. Radna Mielnik zwróciła się również do Dyrektora z pytaniem o zajęcia 

na świetlicach środowiskowych podczas ferii zimowych. Dyrektor zapewnił, że zajęcia będą 

prowadzone.  

 Radny Robert Polański zwrócił się do Burmistrza o udzielenie informacji o kolizji 

autobusu dowożącego dzieci do szkół na terenie gminy.  

 Radny Nowak, w imieniu mieszkańców, zapytał Burmistrza, czy prawdą jest, że 

zapisał się lub planuje zapisać do PIS. Burmistrz odpowiedział, że jest bezpartyjny i taki ma 

zamiar pozostać.  

 Radna Edyta Mielnik poruszyła temat stanu drogi Podlesie-Niemcza i prowadzonych 

tam objazdów podczas kolizji na drodze krajowej nr 8. Burmistrz poinformował o planach 

przejęcia tej drogi przez gminę.  

 Radny Tomasz Otworowski poprosił Burmistrza o zwrócenie się do Komendanta 

Powiatowego Policji w Dzierżoniowie o udzielenie wyjaśnień, czy podczas kolizji autobusu 

dowożącego dzieci do szkół, dyżurna zachowała wszystkie procedury, które dotyczą zdarzeń 

na drodze krajowej.   

   
Ad 9. Sołtys Jarosław Węgłowski wrócił do wystąpień Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu, Przewodnicząca zamknęła jednak temat mówiąc, że trzeba poczekać na 

ustosunkowanie się Dyrektora do wystąpienia na piśmie. Sołtys zwrócił się także do 

Burmistrza o informacje na temat zerwanego pokrycia dachu na przystanku autobusowym 

w Kietlinie oraz zgłosił uwagi na temat oczyszczalni ścieków i studzienki kanalizacyjnej 

w Kietlinie. Burmistrz odpowiedział, że pokrycie dachowe zostanie naprawione, gdy tylko 

warunki atmosferyczne będą sprzyjające. Projekt na dofinansowanie przyłącza oczyszczalni 

w Kietlinie do oczyszczalni w Niemczy został sporządzony i złożony. Czekamy na 

rozstrzygnięcie. Co do studzienki kanalizacyjnej Burmistrz przypomniał, że została ona 

wykonana na wniosek sołectwa, po przeanalizowaniu wielu rozwiązań, zgodnie z przepisami.  

Sołtys Jan Cieleban zwrócił się o kserokopię pisma Radnego Stanisława Pelca, 

odczytanego podczas ostatniego posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej. Wrócił też 

do sprawy wypadku autobusu dowożącego dzieci do szkół. Głos w tej sprawie zabrał Radny 

Polański, wyjaśniając, że na czas trwania postępowania prowadzonego przez Komendę 

Powiatową Policji, żadne informacje na ten temat nie mogą być udostępniane. Na pytanie 

Sołtysa o prace na ul. Bat. Chłopskich Burmistrz odpowiedział, że prace są już zakończone, 

ich odbiór wykazał usterki do usunięcia. Sołtys zgłosił też uwagi do stanu ścieżki 

przyrodniczej w Ligocie Małej.  



  
Ad 10. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Niemczy 

o godz. 16.10 zamknęła sesję. 

 
Nagranie z sesji znajduje się pod adresem: 

https://www.youtube.com/watch?v=q7FAv8_i7VU&t=434s    

      
 
         

Przewodnicząca Rady Miejskiej  
   w Niemczy  

 
   /-/ Monika Szymańska-Śledź 

         

Protokołowała: 
Monika Kunysz 

 
 
 
 


